

# 大葉大學外國學生獎助學金審查辦法

適用112-1 (含) 後入學學生

- 外國學生獎助學金分為博士班、碩士班及學士班共三個不同學制進行審查。
- 獎助學金申請資格說明：
  1. 申請人須完成當學期之註冊後，始具申請獎助學金資格。
  2. 申請人申請獎助學金前一學期操行分數須達80分以上，始具申請獎助學金資格。
  3. 申請人為非華語系統國家學生（碩士及學士學位生），且就讀於全英語授課之系所，自入學第三學期起（含）需通過CEFR語言能力參考指標A2（含）以上或其他中文檢定同級證明，始具申請獎助學金資格。
  4. 申請人（學士學位生）須提供服務學習十小時之證明，並經國際暨兩岸交流處蓋章後，始具申請獎助學金資格。
- 申請人休/退/轉/復學相關說明：
  1. 申請人獲得獎助學金補助後，如該學期具休退轉學之情事，則當學期所獲得之獎助學金需全數退還，否則未來復學後將不具申請獎助學金資格。
  2. 申請人復學當學期不具申請獎助學金資格。
- 獎助學金核發金額：

第一級：當年度公告之一學期學雜費金額，另加助學金新台幣四萬元（限博士學位生申請）<sup>1</sup>。

第二級：當年度公告之一學期學雜費金額（博士、碩士及學士學位生皆可申請）。

第三級：當年度公告之一學期學雜費總金額的二分之一（博士、碩士及學士學位生皆可申請）。
- 期刊、研討會論文發表注意事項：
  1. 期刊、研討會論文發表之通訊作者需為本校之指導教授，且獎學金申請人需為第一作者，該論文得符合獎助學金申請之要件。
  2. 承上，如該論文之發表為共同第一作者，則申請人須額外檢附「論文共同發表放棄申請獎助學金聲明書」，請詳見附件一。
  3. 發表之論文務必投稿於國內外學術期刊（Academic Journals），若投稿於掠奪性期刊（Predatory Journals）<sup>2</sup>，則視為不符合申請之要件。
  4. 承上，即使同學投稿之期刊並未載於掠奪性期刊名單之中，但只要該期刊符合掠奪性期刊之特徵，經獎助學金審查委員會認定，則該著作就不符合獎助學金申請之要件。
  5. 學術論文發表點數計算如下：
    - (1) 發表於SCI、SSCI、A&HCI收錄期刊每篇為2點。
    - (2) 發表於SCI、SSCI、A&HCI收錄期刊，且期刊領域排名為前25%<sup>3</sup>者每篇為3點。
    - (3) 發表於SCI、SSCI、A&HCI收錄期刊，且期刊領域排名為前10%者每篇為4點。
    - (4) 發表於ESCI、EI、TSSCI、FLI、ECONLIT或THCI收錄期刊每篇為1點。
    - (5) 發表於申請日前一學期所舉辦之研討會之論文，國內研討會每篇為0.5點，國際研討會每篇為1點。每篇研討會論文申請人一人為上限。
- 其他未盡事項，獎助學金審查委員有權做最終解釋與決定。

<sup>1</sup> 如已請領其他獎助學金（如：台灣獎學金），則無額外加給助學金四萬元。

<sup>2</sup> 掠奪性期刊查詢：<https://beallslist.net/>

<sup>3</sup> 以申請獎助學金時，JCR 最新資料庫與所屬領域排名（Rand by Journal Impact Factor）為主。

### 一、博士班：

符合「外國學生獎助學金審查辦法」所列之獎助學金申請資格，並具本表所列之符合資格，始可獲得對應之獎助學金。

學期	符合資格	獎助學金內容
第一學期 (新生入學)	<ul style="list-style-type: none"> <li>GPA 3/4; 76/100</li> <li>中英語文能力 CEFR B1 以上</li> </ul>	<b>第一級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費全免</li> <li>新臺幣四萬元助學金</li> </ul>
第二學期	前一學期平均成績 85 分以上	<b>第一級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費全免</li> <li>新臺幣四萬元助學金</li> </ul>
第三、四學期	A. 前一學期成績 85 分以上 B1. 研討會發表 B2. 計畫口試通過 <b>需符合“A+B1 或 A+B2”</b> (如只剩論文學分者，成績不列入審查條件)	<b>第一級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費全免</li> <li>新臺幣四萬元助學金</li> </ul>
	前一學期成績 85 分以上	<b>第二級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費全免</li> </ul>
第五、六學期	期刊發表點數 4 點以上	<b>第一級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費全免</li> <li>新臺幣四萬元助學金</li> </ul>
	期刊發表點數 3 點以上	<b>第二級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費全免</li> </ul>
	期刊發表點數 1 點以上	<b>第三級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費半免</li> </ul>
第七、八學期	期刊發表點數 4 點以上	<b>第二級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費全免</li> </ul>
	期刊發表點數 2 點以上	<b>第三級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費半免</li> </ul>

## 二、碩士班：

符合「外國學生獎助學金審查辦法」所列之獎助學金申請資格，並具本表所列之符合資格，始可獲得對應之獎助學金。

學期	符合資格	獎助學金內容
第一學期	<ul style="list-style-type: none"> <li>GPA 3/4; 76/100</li> <li>中英語文能力 CEFR B1 以上</li> </ul>	<b>第二級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費全免</li> </ul>
第二學期	A. 前一學期平均成績 85 分以上 B1. 具體研究事蹟說明 (須指導老師簽名) B2. 推薦信兩封 (含指導老師) <b>需符合 “A+B1 或 A+B2”</b>	<b>第二級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費全免</li> </ul>
	前一學期平均成績 85 分以上	<b>第三級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費半免</li> </ul>
第三、四學期	A. 前一學期平均成績 85 分以上 B. 論文發表點數 1.5 點以上 <b>需符合 “A+B”</b> (如只剩論文學分者，成績不列入審查條件)	<b>第二級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費全免</li> </ul>
	A. 前一學期平均成績 85 分以上 B. 論文發表點數 0.5 點以上 <b>需符合 “A+B”</b> (如只剩論文學分者，成績不列入審查條件)	<b>第三級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費半免</li> </ul>

考量設計暨藝術學院碩士生，其研究成果難以論文著作呈現，故改採以參加國際(3個國家以上)展覽之參展證明作為獎助學金之審查標準，其審查標準如下。

學期	申請資格	獎助學金內容
第一學期	<ul style="list-style-type: none"> <li>GPA3/4; 76/100</li> <li>中英語文能力 CEFR B1 以上</li> </ul>	<b>第二級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費全免</li> </ul>
第二學期	A. 前一學期平均成績 85 分以上 B1. 具體創作、設計事蹟說明 (須指導老師簽名) B2. 推薦信兩封 (含指導老師) <b>需符合 “A+B1 或 A+B2”</b>	<b>第二級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費全免</li> </ul>
	前一學期成績 85 分以上	<b>第三級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費半免</li> </ul>
第三、四學期	A. 前一學期成績 85 分以上 B. 提供國際(3個國家以上)展覽之參展證明一份 <b>需符合 “A+B”</b> (如只剩論文學分者，成績不列入審查條件)	<b>第二級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費全免</li> </ul>
	A. 前一學期成績 85 分以上 B. 提供國內展覽之參展證明一份 <b>需符合 “A+B”</b> (如只剩論文學分者，成績不列入審查條件)	<b>第三級</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>學雜費半免</li> </ul>

### 三、學士班：

符合「外國學生獎助學金審查辦法」所列之獎助學金申請資格，並具本表所列之符合資格，始可獲得對應之獎助學金。

學期	申請資格	獎助學金內容
第一學期	依據高中學業表現	依據新生入學獎助學金會議決議給予
第二學期	前一學期成績班排名前 15%	<b>第二級</b> • 學雜費全免
	前一學期成績班排名前 30%	<b>第三級</b> • 學雜費半免
第三至第八學期	前一學期成績班排名前 10%	<b>第二級</b> • 學雜費全免
	前一學期成績班排名前 30%	<b>第三級</b> • 學雜費半免

# Da-Yeh University Principles for International Students Scholarship

For students who enroll after Fall Semester, 2023

- The International students' scholarship is divided into the following categories: doctoral, master's, and bachelor's degree programs.
- Scholarship eligibility criteria explanation:
  1. Applicants must be registered, i.e., complete payment of the tuition fees for the current semester, to be eligible to apply for the scholarship.
  2. Applicants must have obtained a conducting score of 80 or above in the previous semester to be eligible to apply for the scholarship.
  3. Non-Chinese-speaking international students (master's and bachelor's degree students) enrolled in English-taught programs, starting from their third semester of study (inclusive), must have achieved a minimum CEFR language proficiency level of A2 or equivalent certification in Chinese proficiency to be eligible to apply for the scholarship.
  4. Applicants (bachelor's degree students) must provide proof of completing ten hours of service learning, verified by the Office of International Affairs, to be eligible to apply for the scholarship.
- Explanation regarding Leave of Absence/Withdrawal/Transfer/Resumption of Studies for Applicants:
  1. If an applicant receives scholarship funding and experiences a situation of taking a leave of absence, withdrawal, or transfer during the same semester, the scholarship received for that semester must be fully refunded. Failure to do so will result in the loss of eligibility for future scholarship applications upon resumption of studies.
  2. Applicants are not eligible to apply for a scholarship during the semester they resume their studies.
- The levels of the scholarship are as follows:

**Class 1:** Full - tuition fees and incidental fees for one semester and awarded an additional NT\$ 40,000 (applicable to new Ph.D. students only)<sup>4</sup>.

**Class 2:** Full - tuition fees and incidental fees for one semester (applicable to all students).

**Class 3:** Half - tuition fees, incidental fees for one semester (applicable to all students).
- Guidelines for the publications on journal and conference papers:
  1. For journal and conference papers, the corresponding author must be the supervising professor at Da-Yeh university. In addition, scholarship applicants must be the first authors of the documents.
  2. If the applicant is the co-first author listed on the paper, an additional "declaration for withdrawing the application for the Scholarship as the Co-First Author of the Journal Paper Publication" should also be submitted. Please refer to Appendix A for more details.
  3. The published paper must be submitted to reputable domestic or international academic journals. If offered to predatory journals<sup>5</sup>, it will be considered as failing to meet the requirements for application.
  4. If the journal to which the student submits the paper is not listed as a predatory journal, the performance will be deemed ineligible for scholarship application if the journal exhibits characteristics of predatory journals as determined by the Scholarship Review Committee.
  5. The calculation of publication points is as follows:
    - (1) Each journal publication indexed in SCI, SSCI, and A&HCI is awarded 2 points.
    - (2) Each journal publication indexed in SCI, SSCI, and A&HCI, with a category ranking in the top 25%<sup>6</sup>, is awarded 3 points per paper.
    - (3) Each journal publication indexed in SCI, SSCI, and A&HCI, with a category ranking in the top 10%, is awarded 4 points per paper.

---

<sup>4</sup> If the applicant is already receiving other scholarships, such as the Taiwan Scholarship, there will be no additional grant of 40,000 NT dollars for the scholarship.

<sup>5</sup> Inquiring for predatory journals: <https://beallist.net/>

<sup>6</sup> When applying for scholarships, the JCR (Journal Citation Reports) database and the ranking of the respective field (Ranked by Journal Impact Factor) should be the primary sources of information.

- (4) Each journal publication indexed in ESCI, EI, TSSCI, FLI, ECONLIT, or THCI is awarded 1 point per paper.
- (5) Each paper presented at conferences held in the semester before the application date is awarded 0.5 points for domestic conferences and 1 point for international conferences - only one applicant per conference paper.
- Any other matters not covered in the above guidelines are subject to the final interpretation and decision of the Scholarship Review Committee.

## I. Doctor's Degree

Applicants must meet the scholarship application criteria outlined in the "Regulations for Reviewing Foreign Student Scholarships" and satisfy the qualification requirements listed in this table to be eligible for the related scholarships.

Semester	Examination Criteria	Scholarship
1 <sup>st</sup> (Enrollment for new students)	<ul style="list-style-type: none"> <li>• GPA3/4; 76/100</li> <li>• Proficiency in Chinese and English at a minimum CEFR B1 or above.</li> </ul>	<b>Class 1</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Full waiver of tuition fees</li> <li>• NT\$40,000 financial aid</li> </ul>
2nd	The average grades in the last semester should be 85 or above	<b>Class 1</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Full waiver of tuition fees</li> <li>• NT\$40,000 financial aid</li> </ul>
3 <sup>rd</sup> & 4 <sup>th</sup>	<b>A.</b> The average grade in the last semester should be 85 or above. <b>B1.</b> Published on Seminar <b>B2.</b> Pass the dissertation proposal.  <b>Must meet the minimum requirement of “A+B1 or A+B2”</b> (If only thesis credits remain and no other grades are available, the quality will not be considered part of the evaluation criteria.)	<b>Class 1</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Full waiver of tuition fees</li> <li>• NT\$40,000 financial aid</li> </ul>
	The average grade in the last semester should be 85 or above.	<b>Class 2</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Full waiver of tuition fees</li> </ul>
5 <sup>th</sup> & 6 <sup>th</sup>	Publication points of 4 or more in academic journals.	<b>Class 1</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Full waiver of tuition fees</li> <li>• NT\$40,000 financial aid</li> </ul>
	Publication points of 3 or more in academic journals.	<b>Class 2</b> Full waiver of tuition fees
	Publication points of 1 or more in academic journals.	<b>Class 3</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Half waiver of tuition fees</li> </ul>
7 <sup>th</sup> & 8 <sup>th</sup>	Publication points of 4 or more in academic journals.	<b>Class 2</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Full waiver of tuition fees</li> </ul>
	Publication points of 2 or more in academic journals.	<b>Class 3</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Half waiver of tuition fees</li> </ul>

## II. Master's Degree

Applicants must meet the scholarship application criteria outlined in the "Regulations for Reviewing Foreign Student Scholarships" and satisfy the qualification requirements listed in this table to be eligible for the related scholarships.

Semester	Examination Criteria	Scholarship
1 <sup>st</sup>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• GPA3/4; 76/100</li> <li>• Proficiency in Chinese and English at a minimum CEFR B1 or above.</li> </ul>	<b>Class 2</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Full waiver of tuition fees</li> </ul>
2 <sup>nd</sup>	<p><b>A.</b> The average grade in the last semester should be 85 or above.</p> <p><b>B1.</b> A detailed description of research achievements (to be signed by the supervising professor).</p> <p><b>B2.</b> Two recommendation letters, including one from the supervising professor.</p> <p><b>Must meet the minimum requirement of “A+B1 or A+B2”.</b></p>	<b>Class 2</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Full waiver of tuition fees</li> </ul>
	<p>The average grade in the last semester should be 85 or above</p>	<b>Class 3</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Half waiver of tuition fees</li> </ul>
3 <sup>rd</sup> & 4 <sup>th</sup>	<p><b>A.</b> The average grade in the last semester should be 85 or above.</p> <p><b>B.</b> Publication points of 1.5 or more for journal papers.</p> <p><b>Must meet the minimum requirement of “A+B”</b> (If only thesis credits remain and no other grades are available, the grades will not be considered part of the evaluation criteria.)</p>	<b>Class 2</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Full waiver of tuition fees</li> </ul>
	<p><b>A.</b> The average grade in the last semester should be 85 or above.</p> <p><b>B.</b> Publication points of 0.5 or more for journal papers.</p> <p><b>Must meet the minimum requirement of “A+B”</b> (If only thesis credits remain and no other grades are available, the grades will not be considered part of the evaluation criteria.)</p>	<b>Class 3</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Half waiver of tuition fees</li> </ul>



Considering the difficulties of expressing their research achievements in publications, Master students in the College of Design and Art can submit their attendance certificate in international (three or more countries) contests to meet the requirements.

Semester	Criteria	Scholarship
1 <sup>st</sup>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• GPA3/4; 76/100</li> <li>• Proficiency in Chinese and English at a minimum CEFR B1 or above level.</li> </ul>	<b>Class 2</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Full waiver of tuition fees</li> </ul>
2 <sup>nd</sup>	<p><b>A.</b> The average grade in the last semester should be 85 or above.</p> <p><b>B1.</b> A detailed description of creative and design achievements (to be signed by the supervising professor).</p> <p><b>B2.</b> Two recommendation letters, including one from the supervising professor.</p> <p><b>Must meet the minimum requirement of “A+B1 or A+B2”.</b></p>	<b>Class 2</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Full waiver of tuition fees</li> </ul>
	<p>The average grades in the last semester should be 85 or above</p>	<b>Class 3</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Half waiver of tuition fees</li> </ul>
3 <sup>rd</sup> & 4 <sup>th</sup>	<p><b>A.</b> The average grade in the last semester should be 85 or above.</p> <p><b>B.</b> Provide proof of participation in international exhibitions (from three or more countries).</p> <p><b>Must meet the minimum requirement of “A+B”</b> (If only thesis credits remain and no other grades are available, the grades will not be considered part of the evaluation criteria.)</p>	<b>Class 2</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Full waiver of tuition fees</li> </ul>
	<p><b>A.</b> The average grade in the last semester should be 85 or above.</p> <p><b>B.</b> Provide proof of participation in domestic exhibitions.</p> <p><b>Must meet the minimum requirement of “A+B”</b> (If only thesis credits remain and no other grades are available, the grades will not be considered part of the evaluation criteria.)</p>	<b>Class 3</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Half waiver of tuition fees</li> </ul>

### III. Bachelor's Degree

Applicants must meet the scholarship application criteria outlined in the "Regulations for Reviewing Foreign Student Scholarships" and satisfy the qualification requirements listed in this table to be eligible for the related scholarships.

Semester	Examination criteria	scholarship
1 <sup>st</sup>	The performance of the senior high school	The International Student's Scholarship Committee finally decided on the scholarship recipients.
2 <sup>nd</sup>	Class ranking in the <b>Top 15%</b> in the last semester	<b>Class 2</b> • Full tuition and incidental free
	Class ranking in the <b>Top 30%</b> in the last semester	<b>Class 3</b> • Half tuition and incidental free
3 <sup>rd</sup> – 8 <sup>th</sup>	Class ranking in the <b>Top 10%</b> in the last semester	<b>Class 2</b> • Full tuition and incidental free
	Class ranking in the <b>Top 30%</b> in the last semester	<b>Class 3</b> • Half tuition and incidental free

**論文共同發表放棄申請獎助學金聲明書**  
**Declaration for Withdraw of the Application for the Scholarship**  
**as the Co-First Author of the Journal Paper Publication**

申請人 (姓名) Applicant (Name)	
論文標題 Title of the Article	
發表期刊名稱 Journal Name	
共同第一作者 Co-First Author(s)	
通訊作者 Corresponding Author	

本人已告知本論文之所有共同第一作者有關本獎助學金申請之情事，申請人以外之所有共同第一作者願意放棄以本論文申請大葉大學獎學金之權利。

I have informed all the co-first authors that I will apply for the Da-Yeh Scholarship using the current article listed above. The other co-first authors, except me, have signed a waiver, giving up the right of the application using the present paper.

申請人簽名 (Signature of the Applicant)
所有共同第一作者簽名 (Signature of the Co-First Authors)

日期 (Date) :